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La líder de JxCat, Laura
Borràs, es va desmarcar
ahir de l’actuació “fora de
lloc” que va protagonitzar
un grup d’independentis-
tes en l’acte d’homenatge
a les víctimes dels atemp-
tats del 17-A. Borràs es va
veure obligada a donar ex-
plicacions arran de la pluja
de crítiques que va provo-
car la seva decisió d’anar a
saludar un grup de perso-
nes que reclamaven “la ve-

ritat” sobre l’atemptat ter-
rorista, però va evitar fer
qualsevol autocrítica. Al
contrari, Borràs va sortir
al pas de tota aquesta polè-
mica i va acudir a dues en-
trevistes radiofòniques
matinals a Catalunya Rà-
dio i RAC1, on va reconèi-
xer que va estar “total-
ment fora de lloc” la inter-
rupció del minut de silen-
ci, que ella sí que va respec-
tar “escrupolosament” en
nom de JxCat. També va
negar haver saludat qui va
interrompre el minut de

silenci i va confirmar que
sí que ho va fer amb un
grup de persones, entre
les quals hi havia víctimes
dels atemptats que volien
“saber la veritat”. En
aquest sentit, Borràs es
va arrenglerar ràpida-
ment al costat del que
membres del seu propi
partit van defensar ahir
mateix quan va esclatar el
boicot. Borràs, però, va re-
butjar les crítiques rebu-
des que comparaven la se-
va actuació amb el popu-
lisme de l’expresident

americà tot assegurant
que “trumpisme és fer
veure que va passar el que
no va passar”
per treure rèdits polítics,
va dir Borràs, que va
lamentar “determinades
lectures” que es van fer
de la seva salutació a
aquest grup de manifes-
tants. 
Crítiques a ERC
D’altra banda, la fins ara
presidenta del Parla-
ment, suspesa de les seves
funcions, va afirmar que
tornarà a la cambra cata-
lana, malgrat la seva sus-
pensió com a diputada, i
va assenyalar que en con-
tinua sent la presidenta
“mentre no se’n triï una
altra”, encara que des del

28 de juliol ja no cobra
sou ni pot fer ús del cotxe
oficial. A hores d’ara,
les funcions de la presi-
dència les està exercint la
vicepresidenta primera,
Alba Vergés, que dime-
cres no va poder assistir a
l’homenatge a les vícti-
mes del 17-A. La no pre-
sència de Vergés i el fet
que la representativitat
l’hagués d’ostentar la vi-
cepresidenta segona, As-
sumpta Escarp (PSC), va
ser criticat de forma con-
tundent per Borràs en
tractar-se d’una diputada
d’un partit que va aprovar
el 155 i s’ha oposat a obrir
comissions d’investigació
sobre el 17-A al Congrés
dels Diputats. ■

Borràs defensa la seva acció
en l’acte a les víctimes del 17-A

Redacció
BARCELONA

a Atribueix el boicot a una sola persona i assegura que ella es va limitar a saludar persones que
també “són víctimes i demanen saber la veritat” a Critica que ERC deixés la representació al PSC

La Unitat d’Atenció i Valoració
d’Afectats pel Terrorisme (UA-
VAT), que es va crear per aten-
dre les víctimes del 17-A, va de-
nunciar ahir les “actituds ver-
gonyoses” durant el boicot a
l’homenatge institucional a
Barcelona i va assegurar que
situacions així “no poden tor-
nar a succeir”. L’assessor de la
UAVAT, Robert Manrique, ja va
denunciar ahir que l’acte insti-
tucional “no era el lloc ni el

La presidenta de Junts, Laura Borràs, amb altres diputats de la formació, dimecres, en la protesta feta al passeig de Gràcia ■ ACN

moment” per a aquest tipus
de protestes, ja que no s’han
d’utilitzar aquests homenat-
ges per “fer política”. “Això no
va d’ideologies ni d’escenaris
de reivindicacions. Va de per-
sones. Va de respecte”, asse-
gura. “Hem vist afectats i
afectades plorar i reaccionar
amb por davant els crits i xiu-
lades de les persones que han
vingut a boicotejar aquest
moment”, lamentava. ■

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

“No pot tornar a passar”

“Mereix una reflexió
que la representació
recaigui en el PSC, el
del 155 i que nega
investigar el 17-A”
Laura Borràs
PRESIDENTA DEL PARLAMENT
SUSPESA DE FUNCIONS

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La frase

El conseller d’Economia i
Hisenda, Jaume Giró, que
va treballar 20 anys en càr-
recs directius a Gas Natu-
ral i a Repsol, va reiterar
ahir que el gasoducte pels
Pirineus conegut com a
MidCat “serà, en tot cas,
una solució parcial, a mitjà

termini i extremament
complexa”, d’acord amb el
posicionament del Minis-
teri de la Transició Energè-
tica de l’Elisi, que, en decla-
racions en exclusiva a
aquest diari, va assegurar
dimarts passat que aques-
ta infraestructura tardaria
anys a funcionar i no com-
pliria els objectius climà-
tics europeus. Giró, com ja

va avançar fa dies, insis-
teix a assenyalar que “és ir-
responsable dir que estarà
acabat al cap de vuit o nou
mesos” i recorda que tam-
poc per la seva capacitat (8
bcm davant un consum de
més de 450 a la UE) pot re-
soldre el problema euro-
peu de dependència ener-
gètica de Rússia”. Final-
ment, d’acord també amb

els postulats del ministeri
francès, Giró també adver-
teix que ”les inversions i
costos serien molt supe-
riors als que ha dit el go-
vern espanyol”.

A hores d’ara el govern
francès i català tenen un
posicionament més coinci-
dent pel que fa als enormes
dubtes que comporta la
construcció d’un gasoduc-
te pels Pirineus que, en cap
cas, permetria resoldre la
crisi energètica pronosti-
cada per a aquest hivern
quan es registrin pics de
demanda mentre Rússia
talla l’aixeta que subminis-
tra a Europa. ■

Giró insisteix que el
MidCat no és una solució
E.A.
BARCELONA

El conseller Jaume Giró, en una sessió plenària al Parlament
el mes de juny passat ■ ACN
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ANUNCI
El Ple de l’Ajuntament en sessió de data 3 d’agost de 2022 va adoptar els acords següents:

I. APROVAR DEFINITIVAMENT el projecte d’obra municipal ordinària titulat «Projecte de construcció del sistema d’impulsió de les aigües procedents 
del pantà de les Illes, al terme municipal del Brull», redactat per l’enginyer de camins, canals i ports Sr. Eduardo Fernández de Villalta Ferrer 
-Dalmau, de l’empresa PIÑOL SANJAUME SL, i sota la direcció del Servei d’Equipaments i Espai Públic de la Diputació de Barcelona. Aquesta 
aprovació definitiva es contrau a la primera fase de l’esmentat projecte, que correspon a la captació d’aigua crua del pantà de les Illes i la impulsió 
fins al dipòsit del Brull, amb un pressupost de contracta pel que fa a la primera fase per un import de 249.297,15 Euros (IVA inclòs), pressupost que 
ha estat actualitzat d’acord amb el preus del banc de preus Infraestructures.cat 2022.

De conformitat amb el que disposa l’article 219.3 de la LMC, aquesta aprovació definitiva porta aparellada la declaració d’utilitat pública i la necessitat 
d’ocupació dels béns i drets que apareixen identificats en la relació que forma part del projecte aprovat (amb identificació dels seus titulars), la qual 
es transcriu mitjançant un annex als presents acords; s’ha de considerar també aprovada definitivament la relació esmentada.

II. AUTORITZAR I DISPOSAR la despesa inherent a les indemnitzacions que es preveuen a la relació de béns i drets que s’expropien, per un import 
total de  1.317,22   euros corresponents a la 1a fase, amb càrrec a l’aplicació pressupostària 452.629 del pressupost municipal vigent.

III. COMUNICAR als propietaris i titulars dels béns i drets que s’expropien que, durant els quinze dies hàbils subsegüents al de la recepció de la 
notificació dels presents acords, poden convenir amb l’Ajuntament, lliurement i per avinença, l’adquisició –per part de la corporació municipal– dels 
béns i drets de referència, així com el termini per al desallotjament, i donar per conclòs l’expedient iniciat un cop convinguts els termes de l’adquisició 
amistosa.

Si durant el termini de quinze dies abans esmentat els propietaris i titulars de béns o drets que s’expropien no presenten per escrit, davant 
l’Ajuntament, cap proposta respecte a aquesta qüestió o bé si la que presenten és rebutjada per l’Alcaldia, es considerarà que no ha estat possible 
arribar a l’adquisició per avinença dels béns i drets que s’expropien, als efectes del que preveu l’apartat següent.

IV. DISPOSAR l’inici de l’expedient de fixació del preu just dels béns i drets que s’expropien en els supòsits en què no s’arribi a l’acord esmentat 
a l’apartat anterior. L’inici de l’expedient de fixació del preu just s’instrumentarà mitjançant l’obertura de les peces separades corresponents en els 
termes i les condicions que expressen els articles 27 i següents de la LEF i 27 i següents del REF.

V. DISPOSAR la publicació del presents acords al DOGC, al BOP, al tauler d’anuncis de la casa consistorial, al diari El Punt Avui i al butlletí 
informatiu municipal, amb expressió del règim de recursos que s’hi poden interposar.

VI. NOTIFICAR individualment els presents acords definitius a tots els propietaris i titulars de béns i drets objecte d’expropiació que figuren en la 
relació que conté el projecte aprovat, amb expressió del règim de recursos que s’hi poden interposar.

La qual cosa es fa pública a l’efecte del que disposa l’article 38.2 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, aprovat pel Decret 
179/1995, de 13 de juny.

Contra aquesta resolució, que posa fi a la via administrativa, es podrà interposar recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós 
Administratiu de Barcelona en el termini de dos mesos a comptar des del dia hàbil següent al de la seva publicació. Alternativament i de forma 
potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des del dia següent al de la 
seva publicació.

No obstant això, se’n podrà interposar qualsevol altre que es consideri convenient.

El Brull, 4 d’agost de 2022

L’alcalde

Pere Medina Serrahima

Ajuntament del
Brull

“Si fos partidari de sortir
del govern, no hi estaria; si
hi continuo és perquè soc
partidari de continuar-hi,
això és clar.” En ple debat a
Junts sobre la idoneïtat de
convocar una consulta in-
terna per abandonar l’ex-
ecutiu arran de les discre-
pàncies de fons amb ERC
sobre la suspensió de la pre-
sidenta del Parlament,
Laura Borràs, i la taula de
negociació, el conseller de
Salut, Josep Maria Argi-
mon, va deixar clar ahir
que ell no es planteja pas
plegar. “Però no soc mili-
tant de Junts i no voldria
opinar sobre elements in-
terns del partit”, va pun-
tualitzar, això sí.

Argimon ho va dir als
mitjans després d’interve-
nir en un debat sobre la ten-

sió del sistema sanitari a la
Universitat Catalana d’Es-
tiu (UCE), on es va queixar
del dèficit de recursos que
provoca el sistema de fi-
nançament actual, cadu-
cat des del 2014, que veu
“pervers” i que, va lamen-
tar, “no es renova ni es pen-
sa renovar, almenys aques-
ta legislatura”. “És igual
quin partit hi hagi, veurem
el 2024 si el pròxim govern
espanyol l’agafa com el pri-
mer problema sobre la tau-
la”, va reblar.

Segons els càlculs d’Ar-
gimon, si Catalunya dedi-
qués a sanitat al voltant del
8% del PIB, com fan en pa-
ïsos amb un sistema simi-
lar com Dinamarca i el Reg-
ne Unit, hi destinaria uns
19.000 milions. “Si en des-
comptéssim 2.000 o 3.000
de solidaritat, estaríem al
voltant dels 16.000, però
enguany la despesa no arri-

barà ni als 13.000”, va de-
nunciar. “Aquest (uns
3.000 milions) és el forat
anual, i això és insosteni-
ble”, va cloure.

En aquest sentit, el con-
seller considera que el pri-
mer que es necessita a Ca-
talunya “és tenir sobira-
nia”. “I la volem tota i plena;
si més no una sobirania fis-
cal”, va matisar, amb tots
els mecanismes de solidari-
tat que calgués. És a dir,
una mena de pacte fiscal
just com el que es reclama-
va ara fa deu anys. “Nosal-
tres volem la sobirania fis-
cal, no un pacte”, va mati-
sar després. “Com a partits
independentistes no volem
renegociar un pacte, però
denuncio que Espanya ni
tan sols compleix això”, va
tancar.

Argimon també va cons-
tatar com a segon gran ele-
ment de distorsió del siste-

ma sanitari el dèficit de pro-
fessionals, ja que les jubila-
cions no es compensen
amb les altes, fet que va
atribuir a la falta de planifi-
cació i acreditació, on la
majoria de competències
són de l’Estat. D’aquí que
exigís que, com a mínim, es
transfereixi a la Generali-
tat el que li pertoca segons
l’Estatut, que és la formació

de postgraus (els metges
interns residents, MIR). El
conseller, a més, va justifi-
car la insistència a dema-
nar fons covid el 2022 per
poder consolidar les refor-
mes estructurals que ha
calgut introduir al sistema
amb la pandèmia, com la
incorporació de personal i
més llits d’UCI.

Argimon va dir que està

centrat en la conselleria i va
tirar pilotes fora sobre el
seu futur polític. Així, va
evitar pronunciar-se, com
s’ha especulat, sobre la seva
eventual candidatura a
Barcelona en tàndem amb
l’exalcalde Xavier Trias. “Ni
tanco ni obro portes, però
ni l’alcalde Trias s’ha pro-
nunciat, imagini’s si ho he
fer jo”, va concloure. ■

Argimon ja no
seria al govern si
en volgués sortir

Òscar Palau
PRADA

aDenuncia el dèficit del sistema de finançament i demana
almenys la sobirania fiscal a No tanca portes al seu futur

Argimon va confirmar que a
partir de l’octubre, amb la
campanya de la grip, proba-
blement ja estiguin disponi-
bles les quartes dosis de la
vacuna contra la Covid, que
s’espera que estigui aprovada
a mitjan setembre i es distri-
bueixi a partir de final de mes.

El conseller Argimon, durant la seva intervenció ahir a Prada ■ JOSEP MARIA MONTANER

Va dir que possiblement hi
haurà la de la catalana Hipra,
que està pendent, això sí, de
l’aprovació de l’Agència Euro-
pea del Medicament (EMA)
per ser distribuïda a molts
més països. La idea és co-
mençar pels col·lectius de
risc i possiblement estendre-

ho a principis d’any a la resta
de la població. El conseller
admet que al setembre re-
puntarà la Covid, però es
mostra tranquil i confia que,
com en la setena onada, no
tindrà un alt nivell de gravetat
i per tant no caldrà fer tests i
es podrà fer vida normal.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La quarta vacuna, també d’Hipra, a l’octubre

El científic ambiental Mar-
tí Boada va rebre ahir el
premi Canigó, amb què la
Universitat Catalana d’Es-
tiu (UCE) reconeix la tra-
jectòria de persones que
han destacat en el seu àm-
bit per la defensa dels Pa-
ïsos Catalans. Boada, que
es defineix com a “obrer
ambiental” i ha escrit més
d’un centenar de llibres i
articles científics, va co-
mençar als anys setanta en

el camp de l’ornitologia, pe-
rò a poc a poc va destacar
en l’estudi i divulgació de la
flora i fauna, primer del
Montseny i després de tot
Catalunya i fins i tot Andor-
ra. Entre les nombroses
distincions que ha rebut,

destaca el 1995 el premi
Global 55 de les Nacions
Unides, que va rebre de
mans del líder sud-africà
Nelson Mandela. Després,
el 2001 es va doctorar en
geografia humana i va ini-
ciar una “carrera meteòri-
ca”, segons va definir el
company Jordi Sargatal,
que li va fer la glossa, que
l’ha dut a fer una “feina ex-
cepcional de consciència i
recerca”, tot treballant i di-
rigint tesis arreu de Catalu-
nya i, sobretot, d’Amèrica
Llatina. “Hi ha milers de
persones que han augmen-
tat la consciència ambien-
tal gràcies a ell”, va desta-
car Sargatal, per a qui Boa-
da va inventar la “seducció
ambiental”. ■

Ò. Palau
PRADA

a Reconeixen la seva
vasta trajectòria en el
camp de l’estudi i la
divulgació ambiental

L’ambientalista Martí
Boada, premi Canigó

Martí Boada, ahir ■ J.M.M.
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